
Zápis z členské volební schůze Sdružení křesťanských seniorů, 
konané dne 25. 10. 2022 v Malém sále Charitasu, Karlovo nám.317/5, Praha 2 

 
Přítomni: viz prezenční listina 
Schůzi řídila: Lidmila Němcová, předsedkyně SKS 
 
PROGRAM: 

1. Zahájení, vstupní modlitba -  L. Němcová, P. Ing. M. Fiala 
2. Procedurální záležitosti – J. Hulák 

• Schválení programu schůze 

• Volba návrhové komise 

• Volba volební komise 

• Volba zapisovatele a ověřovatele zápisu 
3. Duchovní slovo - P. Ing. Miloslav Fiala 
4. Zpráva o činnosti SKS - L. Němcová, předsedkyně 

• Webové stránky SKS - D. Křivánková 

• Zpráva o hospodaření SKS - K. Tomek, hospodář 

• Zpráva revizní komise SKS – K.Vrlová 
5. Rozprava k předneseným zprávám 
6. Schválení zprávy o činnosti a hospodaření SKS za uplynulé období 
7. Vystoupení hostů (Jan Bartošek 1. místopředseda KDU-ČSL a místopředseda PSPČR, Marta 

Gregušová, místopředsedkyně ZKS, Lenka Desatová, předsedkyně RSČR, Nina Nováková, 
poslankyně, Helena Martínková, předsedkyně ML) 

8. Benjamin Činčila: Co dělá Ministerstvo práce a sociálních věcí pro seniory ? 
9. Prezentace Sborníku DIGITÁLNÍ ÉRA? I JÁ JSEM JEJÍ SOUČÁSTÍ – L. Němcová 

     10. Budoucí aktivity SKS 
     11. Usnesení členské schůze SKS - předseda návrhové komise 
     12. Zakončení 
 
1. Zahájení: 
Předsedkyně Sdružení křesťanských seniorů Lidmila Němcová přivítala přítomné členy SKS, Předsedkyni RS 
ČR Lenku Desatovou, místopředsedkyni ZKS Slovenska Máriu Gregušovou a duchovního rádce SKS P. 
Miloslava Fialu, který přednesl vstupní modlitbu. 
2. Procedurální záležitosti: 
Jaroslav Hulák seznámil přítomné s návrhem programu členské schůze SKS, který byl po diskusi jednomyslně 
schválen. Do Návrhové komise přítomní zvolili Pavlu Radovou a Jaroslava Huláka. Volební komise byla 
schválena ve složení Jan Kasal, Pavel Urban a Marie Vašková. Zapisovatelem vyl schválen Jaroslav Hulák, 
ověřovatelem byla schválena Karla Vrlová. 
3. Duchovní slovo: 
P. Miloslav Fiala, duchovní rádce SKS, hovořil o spěchu kolem nás. Sdělovací prostředky ukazují chaos a spěch. 
Není čas na zamyšlení a respektování zákonů, těch přirozených i lidských. Volby a účast lidí v nich. Části lidí je 
to jedno. Nestabilita ve společnosti i církvi. Potřebujeme strategii začlenění lidí do společenství. I SKS je 
společenství, které má působit na ostatní lidi kolem sebe. Hledejme společné cíle. Stárneme jenom tehdy, 
když dáme sbohem svým ideálům. Jsme tak mladí, jak silná je naše naděje. My známe naše hodnoty, stáří 
není bezcenné! Jsme tvůrčí menšinou, která vyznává základní křesťanské hodnoty. TO je naše strategie! 
Aktivně se zapojit do života všude kolem nás a obohacujme společnost svými osobními zkušenostmi. 
Lidmila Němcová poděkovala P. Miloslavu Fialovi za jeho moudrá slova a vše, čím pomáhá SKS 
4. Zpráva o činnosti SKS: 
Lidmila Němcová přednesla zprávu o činnosti SKS za období od minulé listopadové schůze v roce 2021. Zpráva 
je přílohou tohoto zápisu. V rámci této zprávy přednesli přítomní předsedové Klubů SKS informace o jejich 
činnosti za toto období. Členská schůze SKS zprávy jednomyslně schválila. 
 



Zpráva o hospodaření SKS za rok 2021: 
Karel Tomek přednesl zprávu o hospodaření SKS za rok 2021. Zpráva je přílohou tohoto zápisu. 
Zpráva Kontrolní komise: 
Karla Vrlová informovala o náplni činnosti Kontrolní komise za období od schůze SKS 2021. Hospodaření SKS 
za rok 2021 bylo překontrolováno a doporučeno členské schůzi SKS ke schválení. Zpráva Kontrolní komise  SKS 
byla členskou schůzí jednomyslně schválena. 
5. Rozprava k předneseným zprávám: 
Dotazy byly upřesněním jednotlivých témat přednesených zpráv. 
6. Schválení zprávy o činnosti a hospodaření SKS za rok 2021: 
Členská schůze jednomyslně schválila zprávu o činnosti SKS, přednesenou Lidmilou Němcovou a zprávu o 
hospodaření za rok 2021 přednesenou Karlem Tomkem. 
7. Vystoupení hostů: 
Jan Bartošek, místopředseda PS a 1. místopředseda KDU-ČSL poděkoval za pozvání a vyzdvihl spolupráci mezi 
SKS a KDU-ČSL. Dále seznámil přítomné se situací v PS a řešením problémů energetické krize a inflace. 
Upozornil na bezpečnostní situaci v ČR v souvislosti s válkou na UA. Poděkoval SKS za podporu a přínos 
v současné politické situaci. Lidovecké hodnoty, solidarita a pomoc potřebným. 
V diskusi reagoval na připomínky k inflaci a energetické krizi a ekonomické situaci ČR v souvislosti se slevami 
v dopravě. 
Mária Gregušová, místopředsedkyně Združenie kresťanských seniorov Slovenska. Její projev je přílohou 
tohoto zápisu. 
Lenka Desatová, předsedkyně Rady seniorů České republiky. Poděkovala za pozvání a vyzdvihla přínos 
místopředsedkyně RS ČR Lidmily Němcové k činnosti této organizace. Zklidňuje vášně v předsednictvu RS a 
její přínos je ku prospěchu seniorů. RS má Poradny sociálních věcí v regionech. Poradci pomáhají seniorům 
vyplnit žádosti o pomoc. Najali si i psychology, kteří jsou k dispozici 2x týdně. MPSV to akceptovalo a 
podporovalo. Aktivační program Rady seniorů. Sportovní hry RS. Digitální vzdělávání. Babička roku. Moudrá 
sovička. Senior foto. Doba seniorů. Posuzují v rámci MPŘ zákony, týkající se seniorů. U MPSV jsou členové RS 
zapojeni v několika skupinách. Konference Zvyšování věku dožití ve zdraví. Na webu RS ČR jsou prezentace 
z této konference. Přejí si, aby aktivity RS byly podporovány i soukromým sektorem. 
Helena Martínková, předsedkyně Mladých lidovců. Poděkovala za pozvání a představila organizaci Mladých 
lidovců, která organizuje zájemce od 15 do 35 roků. Zdůraznila mezigenerační dialog a vzájemné porozumění. 
Aktivity ML, veřejné dialogy na sociálních sítích /FB a web/. Lidmila Němcová poděkovala a vyzvala ke 
konkrétnímu setkání o akcích SKS a ML. 
Přestávka 5´ 
Nina Nováková, poslankyně PS. Připomněla, že po komunálních volbách jsou senioři účastni na 
municipalitách. 
Daria Křivánková, informatik KDU-ČSL, představila a předvedla webové stránky SKS 
/www.krestanstiseniori.cz/  
8.Co dělá MPSV pro seniory? Benjamin Činčila: 
Jan Kasal představil pracovníka MPSV, který poté přednesl svou prezentaci o podpoře seniorů ze strany 
ministerstva práce a sociálních věcí. Prezentace bude umístněná na webu SKS. Členská schůze poděkovala za 
informaci potleskem. 
 
Lidmila Němcová, předsedkyně SKS oznámila svou rezignaci na funkci předsedkyně SKS. Důvodem je péče 
o manžela, jehož zdravotní stav to vyžaduje. Chce zůstat členkou výboru SKS a pokračovat ve zvolené funkci 
viceprezidentky ESU a místopředsedkyně RS ČR. Děkuje za spolupráci členům výboru SKS, zvláště Karle Vrlové 
a Karlu Tomkovi. 
Jan Kasal navrhnul do usnesení členské schůze poděkování Lidmile Němcové za její vynikající a obětavou práci 
pro celé SKS. Návrh byl jednomyslně schválen. 
Jan Kasal, předseda volební komise shrnul nastalou situaci a zeptal se přítomných na návrh předsedy SKS.  
Jan Kasal navrhnul Ninu Novákovou, která s návrhem souhlasila. Dále navrhnul do výboru SKS Lidmilu 
Němcovou, která s návrhem souhlasila. Jiné návrhy nebyly podány. 
Jan Kasal připomněl platný volební řád z minulé schůze a navrhnul volbu aklamací. Členská schůze tento 



návrh jednomyslně schválila. 
Předsedkyní SKS byla jednomyslně zvolena Mgr. Nina Nováková 
Členkou výboru SKS byla jednomyslně zvolena Doc. Ing. Lidmila Němcová 
Nina Nováková nahradí Lidmilu Němcovou v kolegiu RS ČR (jsou v něm předsedové organizací) 
 
9.Prezentace Sborníku DIGITÁLNÍ ÉRA? I JÁ JSEM JEJÍ SOUČÁSTÍ 
Lidmila Němcová popsala historii vzniku této publikace. SKS ve spolupráci s Radou Evropy zajistilo její překlad, 
přípravu tisku i tisk 1200 ks. Publikace je k dispozici všem zájemcům a kluby by měly napomoci jejímu 
rychlému rozšíření mezi seniory. 
10.Budoucí záměry SKS 
Lidmila Němcová připomněla nedokončenou digitalizaci členské základny. Dále zajistit smysluplné využití 
kanceláře SKS a jejího vybavení. 
11.Usnesení členské schůze SKS: 
Jaroslav Hulák navrhnul členské schůzi SKS následující usnesení: 
ČLENSKÁ SCHŮZE SDRUŽENÍ KŘESŤANSKÝCH SENIORŮ: 
Bere na vědomí: 

• Zprávy o činnosti Klubů SKS za období od minulé schůze 

• Informace o webových stránkách SKS 

• Rezignaci Lidmily Němcové na funkci předsedkyně SKS 
Schvaluje: 

• Zprávu o činnosti SKS za období od minulé členské schůze, přednesenou Lidmilou Němcovou 

• Zprávu o hospodaření SKS za rok 2021, přednesenou Karlem Tomkem 

• Zprávu Kontrolní komise o kontrole hospodaření SKS, přednesenou Karlou Vrlovou 

• Přijetí dvou členek Klubu SKS Teplice – Ludmila Šumová a PhDr. Danuše Grunertová 
Volí: 

• Mgr. Ninu Novákovou předsedkyní SKS 

• Doc. Ing. Lidmilu Němcovou členkou výboru SKS 
Děkuje: 

• Lidmile Němcové za její vynikající a obětavou práci pro celé SKS 

• Výboru SKS za práci v období od minulé schůze, zvláště Karlu Tomkovi a Karle Vrlové 
Členská schůze SKS jednomyslně hlasovaním toto usnesení schválila. 
 
12. Zakončení: 
Nově zvolená předsedkyně SKS Nina Nováková poděkovala za své zvolení i za klidný průběh členské schůze 
SKS. Poděkovala všem  přítomným za jejich nasazení pro SKS a přislíbila schůzi výboru SKS začátkem listopadu. 
Schůze byla ukončena ve 14:30 hod. 
 
Zapsal: Jaroslav Hulák 
 
Ověřila: Karla Vrlová 


